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\\\    Grodzisk Mazowiecki 
– Najdłuższy pumtrack  
w Polsce s. 6

\\\    Piastów – Przemiana 
kina Baśń s. 7

\\\    Powiaty – Idzie zima,  
a z nią smog s. 4

\\\    Pruszków 
– Kiedy parkingi będą 
gotowe? s. 5

\\\    Brwinów – Honorowi 
obywatele s. 2
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NAJNOWSZE OFERTY PRACY czytaj str. 10-11

Nauczanie? Nie, dziękuję. 
Wielu nauczycieli motywuje pasja. Ważne, by „system” nie zdołał jej w nich zabić

\\\ POWIAT

Jeśli nic się nie zmieni, w zawodzie nauczyciela pozostaną 
niebawem tylko ci, którzy nie będą widzieli dla siebie innej szansy. 
I garstka odpornych pasjonatów. 

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

System Park&Ride jest jednym  
z podstawowych elementów 
idei zrównoważonego 
transportu. Od poniedziałku 
mieszkańcy Grodziska mogą 
już korzystać z nowoczesnego 
parkingu P&R.

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Szpitalny Oddział Ratunkowy 
grodziskiego Szpitala 
Zachodniego uzyskał dotację 
Ministerstwa Zdrowia  
na zakup niezbędnego sprzętu 
medycznego.  

Park&Ride 
na Żydowskiej

Dotacja dla grodziskiego SOR
Wielopoziomowy obiekt ma ciekawą elewację, jest pojemny i funkcjonalny

Sygnatariusze umowy prezentują symboliczny czek
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dokończenie na str. 3

dokończenie na str. 2
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\\\  w ciągu jednego tygodnia na dro- 
gach powiatu grodziskiego policjan- 
ci zatrzymali 5 nietrzeźwych kie- 
rowców, a dwóch z nich spowodowało 
kolizje. Kierowca land rovera na ul. 
Matejki uderzył w tył poprzedzającego 
go auta i odjechał z miejsca zdarzenia. 
Po zatrzymaniu przez policjantów i 
sprawdzeniu stanu trzeźwości okazało 
się, że 62-latek ma w organizmie 1,5 
promila alkoholu i zakaz kierowania. 
decyzją prokuratora mężczyzna będzie 
musiał 5 razy w tygodniu zgłaszać się na 
policyjny dozór. na ul. Spokojnej z kolei 
kierujący nissanem uderzył w dwie  
latarnie. I w tym przypadku okazało 
się, że przyczyną zdarzenia było ponad  
2,5 promila alkoholu w organizmie  
kierowcy.
w stanie nietrzeźwości (ponad 2 pro- 
mile) wsiadł za kierownicę volkswa-
gena również 38-latek zatrzymany na 
ul. Bartniaka oraz kobieta kierująca 
mercedesem, zatrzymana na ul. Sien-
kiewicza. 25-latka miała 1,5 promila 
alkoholu w organizmie. w sobotni 
wieczór policjant wydziału postępowań 
administracyjnych Komendy Stołecznej 
Policji w czasie wolnym od służby jechał 
z rodziną trasą S8. w miejscowości 
Grzymek zauważył przed sobą op-
la, jadącego “wężykiem”. Policjant 
wyprzedził samochód, doprowadził do 
jego zatrzymania, zablokował własnym 
autem i zabrał kierowcy kluczyki. 
Okazało się, że kierowca ma problem, 
by wyjść z samochodu o własnych 

siłach. Po wezwaniu na miejsce patro-
lu z grodziskiej komendy okazało się,  
że 32-latek miał ponad 2 promile al-
koholu w organizmie. Był w pracy i 
prowadził służbowe auto.  
Każda ilość wypitego alkoholu obniża 
koncentrację, zmniejsza szybkość reak-
cji, powoduje błędną ocenę odległości i 
prędkości. Pijany kierowca jest zagro- 
żeniem dla siebie i innych uczestników 
ruchu drogowego.
Reagujmy, gdy widzimy, że za kierownicę 
wsiada taka osoba, nie pozostawajmy 
obojętni, gdy na jezdni zatacza się pieszy 
lub rowerzysta. Poinformujmy o tym 
Policję, możemy zrobić to anonimowo, 
dzwoniąc na numer 997 lub 112.
 
\\\  10 października policjanci z Piasto- 
wa na ul. dworcowej zabezpieczyli 
dwa rowery, które mogą pochodzić  
z przestępstwa. Osoby, którym zaginęły 
rowery, mogą zgłosić się z dokumen-
tami własności do Komisariatu Policji 
w Piastowie przy ul. Popiełuszki 24  
lub skontaktować telefonicznie pod nu-
merem tel. (22) 60 46 820.
 
\\\  w Pruszkowie, wezwani policjanci 
zauważyli kilku mężczyzn w wieku od 
16 do 24 lat, którzy dewastowali za-
parkowane samochody. Jak się okazało, 
cała piątka to mieszkańcy gminy Brwi- 
nów. Mężczyźni zostali zatrzymani i 
przewiezieni na komendę. Badanie 
alkomatem wykazało, że mieli od 0,5 
do 1,5 promila alkoholu w organizmie.
Policjanci dokładnie sprawdzili wszyst-
kie zaparkowane w pobliżu samochody 
i okazało się, że część z nich ma urwane 
lusterka i jeden z pojazdów miał też 
uszkodzoną karoserię. Funkcjonariusze 
ustalili właścicieli pojazdów i poinfor-
mowali ich o tym, co się stało.
czynem karalnym 16-latka zajmie się 
sąd rodzinny w Pruszkowie. Reszta 
zatrzymanych usłyszała zarzut usz-
kodzenia mienia. tylko jeden z czwórki 
dorosłych przyznał się do przestępstwa.
Kodeks karny za uszkodzenie mienia 
przewiduje karę do 5 lat pozbawienia 
wolności.

\\\ P0wiat na sygnale

\\\ BRwinÓw

ten zaszczytny tytuł nadawany 
jest mieszkańcom gminy 
Brwinów za postawę  
i działalność na rzecz lokalnej 
społeczności. 9 października 
w Pałacyku Otrębusy odbyła 
się uroczystość wręczenia 
medali oraz dyplomów trojgu 
mieszkańcom.    

t ytuł honorowego Obywatela Gmi-
ny Brwinów przyznaje Rada Miej-

ska, która w tym roku wyróżniła doktor 
Jadwigę lubecką-Rumianek, prezes to-
warzystwa Przyjaciół Brwinowa Kry-
stynę nowicką oraz działającego spo-
łecznie od wielu lat henryka tybusia.

Medale oraz dyplomy wyróżnionym 
mieszkańcom wręczali przewodniczący 
Rady Miejskiej Sławomir Rakowiecki 

oraz burmistrz arkadiusz Kosiński. 
Przed ich wręczeniem przedstawione 
zostały najważniejsze fakty z historii 
działalności społecznej wyróżnionych 
obywateli.

doktor Jadwiga lubecka-Rumianek 
jest emerytowanym lekarzem pedia-
trą, która przez kilkadziesiąt lat dbała o 
zdrowie wielu pokoleń brwinowskich 
dzieci. Była lekarzem cenionym za 
wrażliwość, fachowość i skuteczność, 
czym zaskarbiła sobie serca matek. Pani 
doktor pełniła również służbę medycz-
ną podczas rajdów i wycieczek organi-
zowanych przez brwinowskich harce-
rzy. dzięki otwartemu sercu, życzliwości 
oraz gotowości do niesienia pomocy w 
każdej sytuacji, cały czas cieszy się sza-
cunkiem mieszkańców.

Krystyna nowicka od ponad 10 
lat sprawuje funkcję prezesa towarzy-
stwa Przyjaciół Brwinowa, wcześniej 
była nauczycielką, aktywną harcerką 

– drużynową a później również zastęp-
cą komendanta hufca ZhP Brwinów i 
Podkowa leśna oraz członkiem Rady 
chorągwi Mazowieckiej, przez dwie ka-
dencje (1994-2002) była radną miejską.

henryk tybuś jest wieloletnim spo-
łecznikiem. Przez wiele lat przewodni-
czył radzie rodziców brwinowskiego 
liceum Ogólnokształcącego. aktywnie 
działał w komitecie budowy nowego 
gmachu szkoły. Pod koniec lat 90. zo-
stał członkiem zarządu gminy odpo-
wiedzialnym za inwestycje, natomiast 
w latach 2002-2014 był radnym Rady 
Miejskiej w Brwinowie. w ostatnich la-
tach zaangażował się w prace komitetu 
działającego na rzecz upamiętnienia 
bohatera Powstania listopadowego 
Feliksa nowosielskiego, przewodniczył 
komitetowi obchodów Roku wacława 
Kowalskiego, działał w towarzystwie 
Przyjaciół Brwinowa oraz w regional-
nym oddziale związku emerytów.

Uroczystość uświetnił koncert 
kwartetu smyczkowego apertus Quar-
tet, który zaprezentował utwory znane 
z polskich filmów i seriali, we własnych 
aranżacjach. Był również wielki tort, 
wspólnie odśpiewane „Sto lat”, kwiaty i 
wiele serdecznych słów i chwile wzru-
szeń.

Tekst i zdjęcia Marek Zdrzyłowski

\\\ BRwinÓw

w Szkole Podstawowej nr 1  
w Brwinowie, przy 
współudziale pracowników 
wORd, policjantów oraz 
strażaków, zorganizowana 
została edukacyjna akcja 
dla uczniów z klas IV-V  
pod hasłem „Jesteś widoczny  
– jesteś bezpieczny”.   

a kcja została przeprowadzona z 
inicjatywy Urzędu Marszałkow-

skiego. 251 uczniów z klas IV-V wzięło 
udział w trzech panelach mających na 
celu pokazanie uczniom w teorii i prak-
tyce, jak bezpiecznie poruszać się na 
drodze. na początku spotkania wszyscy 
uczestnicy wyposażeni zostali w ele-
menty odblaskowe.

Pierwszy panel był prowadzony 
przez egzaminatorów wojewódzkiego 
Ośrodka Ruchu drogowego. Prowa-
dzący wyjaśnili zasady bezpiecznego 

zachowania na drodze i pokazali, jak do 
jazdy powinien się przygotować rowe-
rzysta. Uczniowie mogli wziąć udział w 
szkoleniowym przejeździe rowerowym, 
pokonując m.in. slalom oraz przeszkody 
bardzo płynnie i bez problemów. 

drugi panel poprowadził dzielnico-
wy z komisariatu policji w Brwinowie, 

mł. asp. dariusz dawidziuk. Uczniowie 
obejrzeli film „tak chcę być bezpieczny” 
oraz zgłębili wiedzę w zakresie bezpie-
czeństwa pieszych i rowerzystów. Mogli 
także zapoznać się z zagrożeniami, jakie 
niesie za sobą zażywanie „dopalaczy”. 
Przypominane zostały uczniom także 
zasady postępowania podczas kontaktu 
z agresywnym zwierzęciem oraz jak po-
stępować przy spotkaniu z osobą obcą.

trzeci panel realizowany był przez 
strażaków z Państwowej Straży Pożar-
nej w Pruszkowie. w trakcie teoretycz-
nych oraz praktycznych zajęć strażacy 
zapoznali młodzież z zasadami udzie-
lania pierwszej pomocy z wykorzysta-
niem fantoma do nauki resuscytacji 
krążeniowo-oddechowej.

Praktyka pokazuje, że nawet mło-
dy człowiek jest w stanie udzielić sku-
tecznie pomocy. ważne jest jednak, aby 
posiadał elementarną wiedzę, dlatego 
akcje jak ta w brwinowskiej są bezcenne 
i konieczne.

Marek Zdrzyłowski

Honorowi Obywatele 

w trosce o bezpieczeństwo uczniów

Medale i dyplomy dla trójki  
Honorowych Obywateli Gminy 

Wyróżnienia wręczali przewodniczący Rady Miejskiej oraz burmistrz  
Brwinowa

Uczniowie brwinowskiej SP nr 1  
podczas zajęć z resuscytacji  
krążeniowo-oddechowej

FO
t. 

KP
PP

RU
SZ

KO
w

.P
Ol

Ic
Ja

.w
aw

.P
l

w środę 10 października w Szpi-
talu Zachodnim w Grodzisku 

Mazowieckim wiceminister zdrowia 
Maciej Miłkowski oraz dyrektor Szpi-
tala Zachodniego Krystyna Płukis pod-
pisali umowę na dotowanie projektu 
pod nazwą „dofinansowanie zakupu 
sprzętu medycznego dla Szpitalnego 
Oddziału Ratunkowego w Samodziel-
nym Publicznym Specjalistycznym 

Szpitalu Zachodnim im. św. Jana Pawła 
II w Grodzisku Mazowieckim”. w ra-
mach tego projektu, na potrzeby SOR 
zakupiony zostanie niezbędny sprzęt 
medyczny do ratowania życia i zdrowia 
dzieci. Planowany jest zakup przenoś-
nego USG, defibrylatora, respiratora, 
kardiomonitorów, pomp infuzyjnych 
oraz pulsoksymetrów.

całkowita wartość projektu wynosi 
296 000 zł, natomiast wartość dofinan-
sowania to 236 800 zł.

dofinansowanie wyposażenia Szpi-
talnych Oddziałów Ratunkowych jest 
niezwykle istotne, to tutaj bowiem tra-
fiają pacjenci w stanie zagrożenia życia, 
wymagający skutecznej, natychmiasto-
wej pomocy. aby było to możliwe. Ko-
nieczne jest odpowiednie wyposażenie 
SOR-ów w najnowocześniejszy sprzęt.

Marek Zdrzyłowski

Dotacja 
dla grodziskiego 

SOR dokończenie 
ze str. 1
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d otychczas parkingi zlokalizowane 
w pobliżu dworca były przepeł-

nione i znalezienie wolnego stanowiska 
w tym rejonie było często niemożliwe. 
nowy parking, który powstał przy ul. 
Żydowskiej powinien rozwiązać ten 
problem.

na trzech poziomach znajduje się 
miejsce dla 300 samochodów oraz 
100 rowerów. dostępność miejsc na 
poszczególnych kondygnacjach wy-
świetlana jest już przy wjeździe, na 
czytelnych tablicach świetlnych. Oprócz 
stanowisk dla samochodów z napędem 
spalinowym, znajdują się tutaj również 
stanowiska umożliwiające ładowanie 
akumulatorów samochodów z napę-
dem elektrycznym.

Obiekt przystosowany jest do po-
trzeb osób niepełnosprawnych. Komu-
nikacja między kondygnacjami odby-
wa się schodami lub windami. całość 

parkingu objęta jest pełnym monito-
ringiem.

Przy parkingu zlokalizowana jest 
również stacja wypożyczalni rowerów.

Parking  miał zostać oddany w 
czerwcu, jednak konieczność wykona-
nia dodatkowych prac przy odwodnie-
niu terenu spowodowała przesunięcie 
tego terminu.

Uroczystość otwarcia parkingu od-
była się w ostatnią niedzielę. w swoim 
przemówieniu burmistrz nie ukrywał 
satysfakcji z realizacji tej inwestycji, 
podkreślając walory tego obiektu. 

Pierwszymi pojazdami, które wje-
chały na teren parkingu po uroczystym 
przecięciu wstęgi, były motocykle gro-
dziskiego Stowarzyszenia Motocykli-
ści white arrows. w paradnym szyku, 
przy ogłuszającym warkocie silników, 
wjechały na pierwsze piętro, gdzie 
ustawione w rzędzie stanowiły oprawę 
koncertu rockowego.

Podczas koncertu zagrały dwa ze-
społy – 4Szmery, najlepszy w Europie 
tribute band ac/dc z Bochni, oraz gra-
jąca z ogromną energią grodziska kape-
la metalowa Swear the Empress.

Tekst i zdjęcia Marek Zdrzyłowski

n iedawno uczniowie i ich rodzice 
ruszyli do szkół z kwiatami, cze-

koladkami i laurkami dla swoich na-
uczycieli z okazji dnia Edukacji naro-
dowej. to bardzo miły dzień dla kadry 
pedagogicznej szkół różnego szczebla. 
Poza miłymi niespodziankami ze stro-
ny swoich podopiecznych, mogą też 
liczyć na dobre słowo od polityków, 
organów prowadzących i swoich dy-
rektorów. to również czas wręczania 
specjalnych nagród dla wyróżnionych 
nauczycieli oraz dyrektorów placówek 
oświatowych. Poza dniem nauczycie-
la tak miło bywa jeszcze tylko w dniu 
zakończenia roku szkolnego. Bo na co 
dzień nauczyciel to etatowy „chłopiec 
do bicia”. narzekają na nich uczniowie, 
krytykują rodzice i naciskają na nich 
dyrektorzy. Są zakładnikami polityki 
oświatowej państwa. Rzesze urzędni-
ków, którzy nie mają pojęcia o tym, jak 
wygląda praca nauczyciela, z kim i w 
jaki sposób muszą pracować, tworzą 
kolejne pomysły na reformy, programy 
nauczania, zalecenia do realizacji pod-
stawy programowej. do tego dochodzi 
presja na jak najlepsze wyniki, co spro-
wadza się do wysokich ocen osiąganych 
przez uczniów na egzaminach. Zależy 
na tym i dyrektorom, którzy chcą, by to 
ich szkoła była najlepsza w gminie czy 
powiecie, i rodzicom. 

całości dopełniają kolejne rewolu-
cyjne pomysły na szczeblu centralnym. 
dla przeciętnego nauczyciela oznacza 
to, że co roku musi zmieniać całą doku-

mentację, by dostosować ją do obowią-
zującego prawa. Bierze też udział w licz-
nych szkoleniach, zebraniach, radach 
pedagogicznych. czy to się przekłada na 
jakość kształcenia? Jeśli już, to negatyw-
nie. Ilość pobocznej działalności sku-
tecznie skraca czas na przygotowanie 
się do lekcji. w wielu przypadkach dla 
dyrektorów najważniejszy jest „porzą-
dek w papierach”, bo kontrole zewnętrz-
ne w szkole najczęściej sprowadzają się 
do weryfikacji dokumentacji. 

a po drugiej stronie są uczniowie i 
ich rodzice. ci najczęściej zgodnie chcą 
niemożliwego, czyli jak najmniejszym 
wysiłkiem ze strony ucznia osiągnąć 
jak najwyższe wyniki na egzaminie. 
nauczycielom obrywa się więc za to, 
że zadają prace domowe, że robią kart-
kówki, że wymagają za wiele. „Szacunek 
dla zawodu nauczyciela” występuje już 
wyłącznie w literaturze i opowieściach 
dziadków. nauczyciele są bombardowa-
ni wiadomościami, telefonami i wizyta-
mi rodziców. nagrywani, zastraszani, 
ośmieszani przez uczniów. a to wszyst-
ko – wbrew temu, co mówi rząd i czę-
sto powielają media – za coraz mniejsze 
pieniądze. 

trudno znaleźć drugi tak odpowie-
dzialny zawód i znakomita większość 
nauczycieli ma poczucie odpowiedzial-
ności za powierzone im zadanie. wie-
lu jednak w ostatnim roku uznało, że 
czas zmienić profesję. wiele szkół bo-
rykało się i nadal boryka z problemem 
znalezienia nauczycieli na wakaty. na 

stronach Mazowieckiego Kuratorium 
Oświaty jest w tej chwili aktywnych 
51 ogłoszeń o pracy dla nauczycieli w 
powiecie pruszkowskim oraz 11 w po-
wiecie grodziskim. Przede wszystkim 
tradycyjnie dominują wakaty dla tzw. 
specjalistów, czyli pedagogów, psycho-
logów, logopedów i nauczycieli zwanych 
potocznie „wspomagającymi”, ale w tym 
gronie są też poloniści, fizycy, angliści, 
historyk, matematyk. 

wielu nauczycieli z którymi rozma-
wiałam chciałoby zmienić zawód. część 
boi się to zrobić ze względu na różne 
zobowiązania finansowe. część czeka 
na upragnioną emeryturę. a część po 
prostu nie wyobraża sobie, że mogłaby 
robić coś innego. to niewielka grupa 
ludzi bardzo odpornych na stres i ma-
jących często współmałżonka, który do-
brze zarabia. Znakomita większość lubi 
pracę z uczniami, ale jest wykończona 
tym wszystkim, co jej nierozerwalnie 
towarzyszy.

na koniec anegdota z jednej ze 
szkół podstawowych. Uczeń mówi do 
nauczyciela:

– Proszę pani, po co pani to robi? Za 
takie pieniądze? Ja sobie właśnie buty 
kupiłem za połowę pani pensji.

nauczycielom życzymy dużo cierp-
liwości i siły, by realizować swój zawód 
z pasją mimo… mimo wszystko. I takich 
spotkań z uczniami, które dodają skrzy-
deł i sprawiają, że trudno ten zawód po-
rzucić.

Joanna Ferlian

Nauczanie? Nie, dziękuję. 

Park&Ride 
na Żydowskiej

Podczas uroczystości otwarcia zagrały zespoły rockowe

R E K L A M A
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\\\ POwiaty

Sezon grzewczy już się 
rozpoczął, wzrosła więc  
emisja pyłów pochodzących  
z pieców węglowych. w sezonie 
zimowym jakość powietrza 
dramatycznie spadnie.    

P omiar jakości powietrza mo-
nitorowany jest przez Główny 

Inspektorat Ochrony Środowiska, na 
podstawie rozmieszczonych w różnych 
miejscach czujników. Stacje monitoru-
jące GIOŚ wciąż rozmieszczone są zbyt 
rzadko, aby dały nam rzetelną infor- 
mację na temat poziomu zanieczysz-
czeń. wskaźnik ten jest często związa- 
ny z lokalnymi uwarunkowaniami, ta-
kimi jak przewiewność terenu, ilość 
kominów emitujących pyły itd. Mając 
to na uwadze, organizacje i władze sa-
morządowe instalują na własny koszt 
czujniki pomiarowe, monitorujące 
poziom zanieczyszczenia powietrza  
w konkretnym miejscu. to daje miesz-
kańcom możliwość sprawdzenia, czy 
warto teraz wyjść na spacer z dzie-
ckiem, pobiegać, pojeździć rower- 
em, czy też lepiej przełożyć to na lep- 
szy moment? Może to być niezwykle 
istotna informacja dla ludzi chorych, 
zwłaszcza na choroby układu odde-
chowego.

Sprawdziliśmy, które miejscowości 
posiadają taki monitoring.

w Milanówku znajdują się trzy 
stacje pomiarowe ,umieszczone przy 
szkołach SlO nr5 przy ul. Fiderkiewicza 
41, SSP przy ul. Brzozowej 1a oraz ZS 
nr2 na ul. wójtowskiej 3 . Stacje te mają 
charakter edukacyjny. 

Również mieszkańcy Podkowy leś-
nej mogą sprawdzić stan powietrza w 
dwóch stacjach pomiarowych: w SP nr 
2 oraz przy ul. Błońskiej. 

Stacje pomiarowe znajdują się rów-
nież w Brwinowie , Otrębusach, Żółwi-
nie, nadarzynie, Raszynie oraz Prusz-
kowie. Grodzisk Maz. nie monitoruje 
zanieczyszczenia powietrza.

dane z lokalnych urządzeń pomia-
rowych mają charakter orientacyjny, 
jednak mogą być niezwykle pomocne, 
bowiem najbliższe stacje pomiarowe 
Głównego Inspektoratu Ochrony Śro-
dowiska znajdują się w Żyrardowie oraz 
Piastowie.

Stan jakości powietrza na wykre-
sach przedstawiany jest kolorami, a 
zgodnie z GIOŚ należy je interpretować 
następująco:

Bardzo dobry (zielony) – Jakość 
powietrza jest bardzo dobra, zanie-
czyszczenie powietrza nie stanowi za-
grożenia dla zdrowia, warunki bardzo 
sprzyjające wszelkim aktywnościom 
na wolnym powietrzu, bez ograniczeń.

Dobry (seledynowy) – Jakość po-
wietrza jest zadowalająca, zanieczysz-
czenie powietrza powoduje brak lub 
niskie ryzyko zagrożenia dla zdrowia. 
Można przebywać na wolnym powie-
trzu i wykonywać dowolną aktywność, 
bez ograniczeń. 

Umiarkowany (żółty) – Jakość 
powietrza jest akceptowalna. Zanie-
czyszczenie powietrza może stanowić 
zagrożenie dla zdrowia w szczególnych 
przypadkach (dla osób chorych, osób 
starszych, kobiet w ciąży oraz małych 
dzieci). warunki umiarkowane do ak-
tywności na wolnym powietrzu.

Dostateczny (pomarańczowy) 
– Jakość powietrza jest dostateczna, 
zanieczyszczenie powietrza stanowi 
zagrożenie dla zdrowia (szczególnie 
dla osób chorych, starszych, kobiet w 
ciąży oraz małych dzieci) oraz może 
mieć negatywne skutki zdrowotne. na-
leży rozważyć ograniczenie (skrócenie 
lub rozłożenie w czasie) aktywności na 
wolnym powietrzu, szczególnie jeśli ta 
aktywność wymaga długotrwałego lub 
wzmożonego wysiłku fizycznego.

Zły (czerwony) – Jakość powietrza 
jest zła, osoby chore, starsze, kobiety w 
ciąży oraz małe dzieci powinny unikać 
przebywania na wolnym powietrzu. 
Pozostała populacja powinna ograni-
czyć do minimum wszelką aktywność 
fizyczną na wolnym powietrzu – szcze-
gólnie wymagającą długotrwałego lub 
wzmożonego wysiłku fizycznego. 

Bardzo zły (bordowy) – Jakość 
powietrza jest bardzo zła i ma nega-
tywny wpływ na zdrowie. Osoby cho-
re, starsze, kobiety w ciąży oraz małe 
dzieci powinny bezwzględnie unikać 
przebywania na wolnym powietrzu. Po-
została populacja powinna ograniczyć 
przebywanie na wolnym powietrzu 
do niezbędnego minimum. wszelkie 
aktywności fizyczne na zewnątrz są 
odradzane. długotrwała ekspozycja na 
działanie substancji znajdujących się w 
powietrzu zwiększa ryzyko wystąpienia 
zmian m.in. w układzie oddechowym, 
naczyniowo-sercowym oraz odpornoś-
ciowym.                    Marek Zdrzyłowski

\\\ POWIAT PRUSZKOWSKI

Powiat pruszkowski otrzymał 
ponad 185 tysięcy zł 
dofinansowania na projekty 
związane z bezpieczeństwem. 
Pierwszy dotyczy 
prawidłowych zachowań  
na przejściach dla pieszych, 
drugi przeciwdziałania 
przemocy i szkodliwości 
substancji psychoaktywnych.    

w iadomo, że kwestie związane z 
bezpieczeństwem są niezwykle 

istotne. najważniejsza jest  edukacja, a 
także uświadamianie osób w każdym 
wieku na temat zagrożeń oraz przedsta-
wianie właściwych zachowań na drodze 
czy w relacjach z drugim człowiekiem. 
Powiat pruszkowski otrzymał dofinan-
sowanie na realizację tych zadań. Środki 
zostały przyznane w ramach Programu 
ograniczania przestępczości i aspołecz-
nych zachowań „Razem bezpieczniej” 
im. władysława Stasiaka na lata 2018-
2020. 

Powiat otrzymał 100 tys. zł na 
budowę bezpiecznych przejść dla pie-
szych oraz edukowanie mieszkańców 
w kwestii zachowania na drodze. wkład 
własny wyniesie 94,5 tys. zł. Znana jest 
lokalizacja wspomnianych przejść oraz 
forma działań edukacyjnych. – w ra-
mach tego projektu środki finansowe 
zostaną przeznaczone na realizację 
zamierzenia inwestycyjnego, polegają-
cego na budowie sygnalizacji świetlnej 
na skrzyżowaniu ulic Starzyńskiego, 
warszawskiej i Baletowej w dawidach 
w gminie Raszyn, oraz na działania 
edukacyjno-profilaktyczne, mające na 
celu uświadamianie wszystkich uczest-
ników ruchu drogowego, ze szczegól-
nym uwzględnieniem dzieci, młodzieży, 
seniorów i kierowców na temat prawid-
łowych zachowań na przejściach dla 
pieszych i w ich okolicach (organizacja 
miasteczka ruchu drogowego na im-
prezie powiatowej, rozpowszechnienie, 
plakatów, ulotek oraz odblasków) – in-
formuje Emilia Jarosz-lis ze starostwa 
powiatowego w Pruszkowie.

drugi projekt to „Otwórz oczy i 
powiedz StOP”. Powiat pruszkowski 
otrzymał na jego realizację ponad 85 
tys. zł dofinansowania, a z własnego 
budżetu może wyłożyć ponad 32 tys. 
zł. Projekt obejmuje kwestie związane 
z podniesieniem świadomości miesz-
kańców na temat szkodliwości sub-
stancji psychoaktywnych oraz zjawiska 
przemocy, a także spraw związanych 
z bezpieczeństwem. Za realizację od-
powiadają Młodzieżowy dom Kultury 
w Pruszkowie oraz Zespół Ośrodków 
wsparcia w Piastowie przy wsparciu 
Powiatowego centrum Pomocy Rodzi-
nie w Pruszkowie, Komendy Powia-
towej Policji, szkół oraz gmin z terenu 
powiatu. – w ramach projektu środki 
finansowe zostaną przeznaczone na 

przeciwdziałanie zjawiskom uza- 
leżnień i patologii wśród dzieci i mło-
dzieży poprzez kształtowanie aktyw-
nych społecznie i umacnianie asertyw-
nych postaw, m.in. dzięki organizacji 
warsztatów tematycznych: antydy-
skryminacyjnych, „Fake news”, „Bez 
klapsa – jak z szacunkiem i miłością 
wyznaczać dziecku granice”, „wyrażanie 
uczuć i emocji”, „asertywna komunika-
cja”, „Umiejętności społeczne w zakre-
sie komunikacji interpersonalnej”, „cy-
berprzemoc”, „trening kontroli złości”, 
„Kształtowanie poczucia własnej warto-
ści”, samoobrony – tłumaczy Jarosz-lis. 
– Ponadto zostaną stworzone kreatyw-
ne i innowacyjne zajęcia pozalekcyjne 
dla dzieci i młodzieży wspomagające 
proces edukacji dla bezpieczeństwa – 
dodaje.

Artur Szpuda

Idzie zima, a z nią smog

Przede wszystkim 
bezpieczeństwo

Wyniki pomiaru jakości powietrza ze stacji zainstalowanej przy SPG ZOZ  
w Nadarzynie
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\\\ KRAJ

UOKiK przeprowadził badania, 
z których wynika, że produkty 
oferowane konsumentom  
w Polsce i Europie Zachodniej 
różnią się składem.    

O tym, że produkty sprzedawane w 
Polsce są gorsze od tych sprzeda-

wanych na rynek zachodni, mówi się 
od lat. teraz jednak Urząd Ochrony 
Konkurencji i Konsumentów przepro-
wadził badania, w których porównał 
jakość produktów.

– Łącznie sprawdziliśmy 101 par 
produktów, istotne różnice dotyczyły 12 
– informuje UOKiK. –Zauważyliśmy, że 
np. żelki haribo produkowane na polski 
rynek mają więcej smaków jabłkowych 
i cytrynowych, a na niemiecki - truskaw-
kowych i ananasowych, kawa nescafe 
classic jest mocniejsza u naszych za-
chodnich sąsiadów.

Urząd zlecił także badania doświad-
czenia konsumentów. 71 procent osób 
badanych przez Kantar Public przy-
znało, że nie kupiło produktu tej samej 
marki w Polsce i za granicą. 86 procent 
nie słyszało o pojęciu „podwójna jakość 
żywności” lub nie wie, co on oznacza. 
Jedynie 3 procent konsumentów wie, 
co się pod nim kryje. 

– nie powinno być różnic w trakto-
waniu konsumentów w Unii Europej-
skiej. Producenci nie mogą lekceważyć 
oczekiwań konsumentów i każdą róż-
nicę tłumaczyć odpowiedzią na inne 
gusta klientów. Prawie połowa ankieto-
wanych przez nas Polaków twierdzi, że 
mogą zapłacić więcej za produkt lepszej 
jakości. takie przekonanie rośnie wraz 
z zarobkami tych osób. Oznacza to dużą 
zmianę w postawach, bo jeszcze kilka lat 
temu kierowali się głównie ceną - mówi 
Marek niechciał, prezes UOKiK.

Urząd przy pomocy Inspekcji han-
dlowej i swoich akredytowanych labo-
ratoriów przeprowadził testy jakości 
produktów. Pod koniec 2017 r. kupił 
produkty w Polsce oraz ich odpowied-
niki w niemczech. – Kupiliśmy 37 par 
artykułów żywnościowych w polskich i 
niemieckich sklepach: aldi, Kauflandzie, 
lidlu, Makro, netto i Rossmannie. Były 
to: serek, chipsy, napoje, soki, jogurty, 
herbata, kawa, pizza mrożona, ketchup, 
czekolady, ciastka, żelki, kakaowy krem 
do smarowania pieczywa, ryby mrożo-
ne, wędliny i kiełbasa. w 4 stwierdzili-
śmy dużą różnicę w jakości – informuje 

UOKiK. – chipsy paprykowe crunchips 
– mimo że opakowanie było identyczne, 
to w polskich sklepach jest o 25 g mniej 
chipsów. Polskie były smażone na ole-
ju palmowym, zawierały glutaminian 
monosodowy, miały wyższą zawartość 
tłuszczu. niemieckie – na oleju sło-
necznikowym, bez wzmacniacza sma-
ku. Producent dodał do nich proszek 
pomidorowy i serowy – czego zabrakło 
w polskich.

drugi test przeprowadził w II kwar-
tale 2018 r., kiedy kupił żywność głów-
nie w polskich sklepach i 10 niemie-
ckich. wybrano produkty z etykietami 
po polsku, czyli takimi przeznaczonymi 
na polski rynek, oraz z etykietami w ob-

cej wersji językowej, przeznaczonymi 
na rynek zachodni. 

– chodziło o porównanie, czy są 
różnice w żywności wyprodukowanej 
dla polskich konsumentów i tych z Eu-
ropy Zachodniej. Łącznie sprawdzono 
64 pary artykułów spożywczych, duża 
różnica wystąpiła w 8. w dwóch przy-
padkach produkty na polski rynek były 
lepsze – informuje Urząd. – czekolada 
Milka Oreo produkowana dla polskiego 
konsumenta miała lepszą jakość i była 
smaczniejsza, co wynikało z badan la-
boratoryjnych. Zawierała mniej zamien-
nika tłuszczu kakaowego. w przypadku 
serka Philadelphia z ziołami były różni-
ce w produkcji. Serek na nasz rynek był 
produkowany z mleka, śmietany i białek 
mlecznych, a na zachodnioeuropejski – 
z twarogu. Polskie opakowanie miało 
125 g, a zachodnioeuropejskie – 175 g.

UOKiK przekaże wyniki swoich ba-
dań Komisji Europejskiej, która włączy 
je do swoich testów porównawczych. 
Unia chce także zmienić prawo w tej 
kwestii, trwają prace nad dyrektywą 
Omnibus. 

– Popieramy regulacje przeciwdzia-
łąjące dyskryminacji konsumentów i 
zapewniające dostęp do dobrych jakoś-
ciowo produktów w całej Unii. nowe 
regulacje muszą być przede wszystkim 
jasne dla rynku i jego uczestników – wy-
jaśnia dorota Karczewska, wiceprezes 
UOKiK. – Kluczowe dla stwierdzenia 
naruszenia będzie określenie identycz-
ności produktu. czy będzie to wyłącznie 
identyczne oznakowanie, a może rów-
nież, taka sama masa wyrobu? Bez usta-
lenia produktu referencyjnego trudno 
będzie kontrolującym dokonać rzetel-
nej oceny, a tym samym konsumentom 
właściwego wyboru – wyjaśnia dorota 
Karczewska, wiceprezes UOKiK. 

Joanna Grela

Różne kraje, różny skład

\\\ PRUsZKÓw

Kierowcy z niecierpliwością 
wypatrują oddania do użytku 
parkingów „Park&Ride” przy ul. 
waryńskiego i ul. Sienkiewicza 
w Pruszkowie.    

K oszmar ze znalezieniem miejsca 
parkingowego w rejonie stacji PKP 

w Pruszkowie ma skończyć się wraz z 
oddaniem dwóch parkingów – przy ul. 
Sienkiewicza i ul. waryńskiego. Zakła-
dano, że kierowcy będą mogli zostawiać 
tam swoje samochody na przełomie 
września i października. nic z tego.

\\\   Opóźnienia
Porozumienie z kolejarzami w spra-

wie działki przy ul. waryńskiego, dofi-
nansowanie w kwocie 13,7 mln zł, pro-
jekty, przetargi i start. Prace rozpoczęły 
się, a więc mieszkańcy, w szczególności 
kierowcy, wypatrywali jesieni. Począ-
tek października nie przyniósł jednak 
radosnych wieści. na finał robót nadal 
trzeba czekać. 

czterokondygnacyjny budynek, z 
możliwością parkowania na dachu, ma 
pomieścić blisko 400 samochodów. na 
wielopoziomowym parkingu przy ul. 
Sienkiewicza znajdą się również stano-
wiska do ładowania samochodów o na-
pędzie elektrycznym. „Park&Ride” przy 
ul. waryńskiego będzie nieco uboższy, 
bo zmieści się tam 110 aut. warto wspo-
mnieć, że w obu przypadkach pomy-
ślano również o rowerzystach, którzy 
swoje pojazdy będą mogli zostawiać na 
przeznaczonych do tego stojakach.

w przypadku inwestycji przy wa-
ryńskiego termin zakończenia prac zo-
stał przesunięty przez… linię wysokiego 
napięcia. wydawało się, że wykonawca 
szybko upora się z problemem, ale nie 
udało się. – Opóźnienie realizacji par-
kingu przy ul. waryńskiego wynika z 
nieprzewidzianej kolizji z linią wysokie-
go napięcia, zlokalizowaną wzdłuż ulicy. 

Prace budowlane zostały wznowione 
natychmiast po zabezpieczeniu kabli, 
zgodnie z warunkami technicznymi 
uzyskanymi od właściciela linii, tj. PGE 
dystrybucja S.a. w związku z powyż-
szymi utrudnieniami, parking powinien 
zostać oddany w listopadzie 2018 r. wy-
konawca dołoży wszelkich starań, aby 
skrócić termin zakończenia prac do mi-
nimum – wyjaśnia Michał landowski, 
zastępca prezydenta Pruszkowa.

co do „Park&Ride” przy ul. Sien-
kiewicza, wcześniej wiadomo było, że 
zakładany termin nie zostanie dotrzy-
many. Kierowcy muszą jeszcze pocze-
kać. – nowo budowany parking przy ul. 
Sienkiewicza powinien uzyskać pozwo-
lenie na użytkowanie jeszcze w bieżą-
cym roku – podaje landowski.

warto wspomnieć, że korzystanie z 
obu parkingów ma być bezpłatne.

\\\   Kolejne plany
Z pewnością powstanie dwóch par-

kingów w okolicach stacji PKP wpłynie 
na ograniczenie kłopotów z miejscami 
do parkowania, jednak nadal pozosta-
ną obszary, które należy odpowiednio 
zagospodarować. – aktualnie budujemy 
dwa parkingi łącznie na ok. 500 miejsc 

postojowych. Miasto Pruszków ciągle 
się rozwija, a co za tym idzie wymagana 
jest sukcesywna rozbudowa infrastruk-
tury w tym również budowa parkingów 
w kluczowych lokalizacjach miasta. w 
planach na najbliższy okres jest budowa 
kolejnego, dużego parkingu w okolicy 
stacji wKd Pruszków. Ponadto, przy 
budowie nowych oraz przebudowie 
istniejących dróg staramy się tworzyć 
nowe miejsca postojowe wzdłuż uli-
ca – przedstawia zastępca prezydenta 
Pruszkowa.

Artur Szpuda

Kiedy parkingi 
będą gotowe?

R E K L A M A

władze miasta liczą,  
że oba parkingi zostaną 

oddane w tym roku

Są różnice w żywności 
wyprodukowanej  

dla polskich 
konsumentów i tych  
z Europy Zachodniej

Miasto Pruszków  
ciągle się rozwija,  
a co za tym idzie 
wymagana jest 

sukcesywna rozbudowa 
infrastruktury

Parking przy ul. Sienkiewicza z zewnątrz

Unia pracuje nad regulacjami dotyczącymi różnicy jakości produktów  
na różnych rynkach
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\\\ RasZyn

trwa modernizacja raszyńskiej 
austerii. nie brakuje pomysłów 
na wykorzystanie obiektu  
w przyszłości. wśród nich m.in. 
centrum Seniora.   

P rzejeżdżając al. Krakowską, nie 
sposób zwrócić uwagi na auste-

rię. wybudowany w latach 1784-1790 
przez Piotra teppera Starszego bu-
dynek składał się z piętrowej części 
głównej, kramów kupieckich, poczty 
ze stajnią i wozownią. wraz z upływem 
czasu obiekt niszczał. Mieszkańcy Ra-
szyna czekają, kiedy austeria odzyska 
swój blask. Gmina prowadzi działania 
zmierzające do zaadaptowania obiektu 
na potrzeby lokalnej społeczności.

w sierpniu 2017 r. raszyński urząd 
podpisał umowę na modernizację au-
sterii. na ten cel z Europejskiego Fun-
duszu Rozwoju Regionalnego udało się 
pozyskać dofinansowanie w wysokości 
3,1 mln zł. Zadanie wykonawcy polega 
na przygotowaniu projektu i adaptacji 
budynku na centrum integracji społecz-

no-kulturalnej. Obecnie trwa pierwszy 
etap, polegający na odrestaurowaniu 
budynku zasadniczego austerii. trwają 
prace modernizacyjne, które obejmują 
m.in. wybudowanie klatek schodowych, 
zamontowanie ogrzewania, wentylacji 

i instalacji wodnej oraz elektrycznej. 
władzom Raszyna zależy na zachowa-
niu charakterystycznych elementów 
zabytkowego obiektu.

Kolejnym etapem jest stworzenie 
centrum Integracji Społeczno-Kultural-

nej Seniora. w zaadaptowanym zespo-
le austerii znajdzie się m.in. amfiteatr, 
plac zabaw dla dzieci, tężnie, przestrzeń 
integracji społecznej, strefa sportowa 
w parku, czytelnia oraz sale zajęć ar- 
tystycznych. Modernizację przejdzie 
również teren wokół zabytkowego ze-
społu austerii. – chcemy, by austeria 

znów odzyskała dawny blask i na nowo 
stała się miejscem tętniącym życiem. 
Miejscem spotkań kulturalnych, konfe-
rencji oraz wystaw. Planujemy otwarcie 
w niej izby pamięci regionów. Koncep-
cja zakłada również rewitalizację stawu 

puchalskiego, dzięki czemu teren móg-
łby zostać wykorzystany jako miejsce 
rekreacji dla wszystkich mieszkańców, 
bez względu na wiek – powiedział wójt 
Raszyna andrzej Zaręba.

Artur Szpuda

SPOŁECZEŃSTWO

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

w ostatnią sobotę na terenie 
Szkoły Podstawowej nr 6 przy 
ul. Sportowej w Grodzisku Maz. 
Otwarto najdłuższy w Polsce 
tor typu pumptrack.   

G rodziski pumptrack jest kompo-
zytową, mobilną konstrukcją typu 

VIRRal, o imponującej długości 183 
metrów. takiego toru nie ma nawet w 

oficjalnej ofercie producenta, dla Gro-
dziska zostały zmontowane dwa tory 
połączone przejazdami. Kilkadziesiąt 
pompek oraz kilkanaście band o róż-
nych promieniach i idealnie gładka 
kompozytowa nawierzchnia sprawia-
ją, że po torze można jeździć bez krę-
cenia pedałami, czy odpychania się od 
podłoża. Odpowiednie balansowanie 
ciałem nie tylko jest w stanie zastąpić 
inny rodzaj napędu, ale również zmusza 
do pracy praktycznie wszystkie partie 

mięśni, jest to więc znakomita forma 
gimnastyki. Pierwsi użytkownicy są 
zachwyceni przyjemnością, jaką daje 
pomykanie tym torem, i adrenaliną na 
wirażach pokonywanych z dużą pręd-
kością.

tor pumptrack jest znakomitą  
propozycją zarówno dla początkują-
cych, jak i zaawansowanych użytkow-
ników wielu dyscyplin sportowych 
takich jak rowery, rolki, deskorolki, 
wrotki, hulajnogi. Podczas otwarcia tor 
„testowany” był również przez malucha 
na jeździku, jest to więc propozycja dla 
każdego.

Oddany do użytku tor jest elemen-
tem kompleksu rekreacyjno-sportowe-
go, jaki powstaje w tym miejscu. Obok 
toru funkcjonuje czynne już boisko do 
siatkówki i badmintona z poliuretano-
wą nawierzchnią, za nim zaś powstaje 
plac zabaw dla dzieci, który według za-
pewnień burmistrza za tydzień może 
dwa zostanie ukończony i przekazany 
dzieciom.

w ramach inwestycji wykonane 
zostaną również prace związane z za-
gospodarowaniem terenu. Powstały 

nowe trawniki i nasadzenia oraz ścieżki 
komunikacyjne.

Inwestycja realizowana jest w ra-
mach projektu „Podniesienie standar-
dów życia poprzez poprawę jakości 
przestrzeni publicznej, w tym terenów 
zieleni, gminy Grodzisk Mazowiecki” 
współfinansowanego ze środków Pro-
gramu Operacyjnego Infrastruktura i 
Środowisko 2014-2020.

wartość oddanego toru pumptrack 
wynosi 600 tys. zł, natomiast całego 
kompleksu wraz z zagospodarowa-
niem terenów zielonych 1 200 000 zł. 
dofinansowanie z funduszy unijnych 
wyniosło 80% wartości inwestycji.

w sobotniej uroczystości otwarcia 
toru wzięli udział przedstawiciele sa-

morządu z burmistrzem Grzegorzem 
Benedykcińskim na czele, starostą 
grodziskim Markiem wieżbickim, oraz 
grodziskimi olimpijczykami – luizą 
Złotkowską oraz Sławomirem chmurą. 
Symboliczne przecięcie wstęgi należa-
ło do najmłodszych użytkowników, co 
dzieciaki uczyniły z ogromną radością.

Po oficjalnych uroczystościach lui-
za Złotkowska rozdawała swoje zdjęcia 
opatrzone autografem. Rozegrany zo-
stał też turniej piłki siatkowej o Puchar 
Burmistrza. najmłodsi uczestniczyli 
również w zorganizowanych dla nich 
zabawach oraz warsztatach tworzenia 
roślinnych kompozycji.

Tekst i zdjęcia Marek Zdrzyłowski

Najdłuższy pumptrack w Polsce

Austeria stanie się miejscem relaksu

Grodziski tor jest znakomitą propozycją dla jeżdżących na rowerach, rolkach, 
deskorolkach i hulajnogach

Przecięcie wstęgi sprawiło dzieciom ogromną przyjemność
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Pomysły na Austerię

Gmina Raszyn planuje 
utworzenie centrum 
Integracji Społeczno- 
-Kulturalnej Seniora

Budynek powstanie przy ul. Sieradzkiej
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\\\ KOMOROWICE

w Komorowie przy ulicy 
Sieradzkiej ma powstać 
budynek socjalny. Gmina 
Michałowice otrzymała dwie 
oferty na realizację zadania.   

d eficyt lokali socjalnych to prob-
lem wielu samorządów. Gmina 

Michałowice zamierza zwiększyć swo-
je zasoby mieszkaniowe poprzez bu-
dowę budynku socjalnego na rogu ul. 
Sieradzkiej i Mazurskiej w Komorowie. 
teren przeznaczony pod inwestycję jest 
niezabudowany. Jedynie w północno-
-wschodniej części działki jej fragment 
jest ogrodzony ze względu na znajdują-
cą się w ziemi przepompownię ścieków. 
co istotne, teren jest w pełni uzbrojony. 
na działce znajdują się sieci wodociągo-
wa, kanalizacji sanitarnej i energetycz-
na, a w ul. Sieradzkiej i Mazurskiej jest 
sieć gazowa.

Rzecz jasna najważniejszą kwestią 
jest sam budynek. Zgodnie z projektem 
w Komorowie stanie obiekt, w którym 
znajdą się cztery lokale mieszkalne. 

Budynek zostanie wykonany w tech-
nologii murowanej na prostej bryle, zaś 
dach będzie dwuspadowy. w każdym z 
mieszkań znajdzie się pokój dzienny z 
aneksem kuchennym, korytarz, sypial-
nia i łazienka. Powierzchnia jednego 
lokalu to 39,14 m2, zaś całkowita po-

wierzchnia budynku wyniesie 190,20 
m2. na działce zaplanowano cztery 
miejsca postojowe, utwardzenie ciągów 
komunikacyjnych: od wjazdu od ul. Ma-
zurskiej do parkingu oraz od budynku 
do parkingu, a także oświetlenie terenu.

Zgodnie z założeniami inwestycja 
miałaby zostać zrealizowana do 28 
czerwca 2019 r. Obecnie gmina Micha-
łowice jest na etapie wyboru wykonaw-
cy. w postępowaniu przetargowym do 
urzędu wpłynęły dwie oferty. Gmina 
zaplanowała 750 tys. zł na realizację tej 
inwestycji.

Artur Szpuda

Szykują się do budowy

Każdy z lokali ma mieć 
powierzchnię 39,14 m2.

Tak ma wyglądać Austeria z zewnątrz
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\\\ PiastÓw

Blisko 1,7 mln zł przeznaczono 
na modernizację kina Baśń w 
Piastowie. w ramach inwestycji 
zakupiono m.in. ekran kinowy  
i sprzęt do projekcji cyfrowych.  

M ałe kina mają swój klimat i nadal 
przyciągają widzów, choć ciężko 

im konkurować z multipleksami. Pia-
stowska Baśń na przestrzeni ostatnich 
lat przeszła przemianę. w 2014 r. wy-
mieniono projektor analogowy na cy-
frowy, pojawiły się również nowe fotele. 
Z pewnością wzrósł komfort oglądania 
filmów, ale na tym nie poprzestano. 
Modernizacja pomieszczenia zaadapto-
wanego na nową siedzibę kasy została 
przeprowadzona w 2017 r. wtedy rów-

nież wdrożono pierwszy etap systemu 
klimatyzacji.

Efekty działań prowadzonych w 
ostatnich latach w ramach Programu 
Polskiego Instytutu Sztuki Filmowej 
„Program Operacyjny Rozwój Kin 
– Priorytet Modernizacja Kin” są wi-
doczne. Piastowska Baśń przeszła me-
tamorfozę, zarówno zewnętrzną, jak i 
wewnętrzną. Zakupiono ekran kinowy 
i system oświetlenia, zamontowano 
nowe nagłośnienie, wyremontowano 
pomieszczenia projektora, wymienio-
no podłogi w sali kinowej, wdrożono 

system internetowej rezerwacji i sprze-
daży biletów, wykonano nową aranżację 
foyer, zmodernizowano łazienki, scenę 
kinową. wszystko po to, aby oglądanie 
filmów w kinie Baśń stanowiło dla wi-
dzów przyjemność. działania te koszto-
wały blisko 1,7 mln zł, jednak warto za-
znaczyć, że prawie 700 tys. zł pozyskano 

w ramach dotacji z Polskiego Instytutu 
Sztuki Filmowej.

nie tylko kino można podziwiać 
w nowej odsłonie. Również budynek 
Miejskiego Ośrodka Kultury w Piasto-
wie zmienił się za sprawą termomoder-
nizacji. niektóre prace nadal trwają.

Artur Szpuda

\\\ BRwinÓw

nocne projekcje obrazów  
na elewacji budynków staje się 
coraz modniejsze.   

M apping to multimedialna projek-
cja, statyczna lub ruchoma, naj-

częściej wyświetlana na ścianach bu-
dynków. dzięki wyświetlanym obrazom 
otoczenie staje się bardziej kolorowe, 
a wieczorny spacer uliczkami miasta 
nieco przyjemniejszy.

Od niedawna mieszkańcy Brwino-
wa mogą podziwiać nocną iluminację, 
która wpisuje się w obchody 100-lecia 
odzyskania niepodległości. na elewacji 
ratusz przy ul. Grodziskiej 12 od zmroku 
do godz. 23.00 wyświetlany jest patrio-

tyczny motyw marszałka Józefa Piłsud-
skiego na konturze mapy Polski oraz 
orzeł w koronie na tle polskiej flagi.

– Staramy się upiększać przestrzeń 
publiczną w naszym mieście – podkre-
ślają zgodnie zastępca burmistrza Sła-
womir walendowski oraz kierownik 
Referatu Gospodarki Komunalnej Syl-
wia wiłkojć-Kowalska. – wiosną i latem 
miasto zdobią kwiaty na skwerach i w 
donicach, a w okresie Bożego narodze-
nia – świecące ozdoby świąteczne.

Patriotyczny mapping będzie wy-
świetlany na elewacji brwinowskiego 
ratusza do końca listopada. w grudniu 
ratusz zostanie „ubrany” w motywy 
świąteczne.

Tekst i zdjęcie Marek Zdrzyłowski

Przemiana 
Kina Baśń

Mapping na ratuszu

Tak wyglądały fotele w sali kinowej

Patriotyczne motywy będą zdobiły elewację ratusza do końca listopada

Wygląd sali kinowej po remoncie
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w ramach modernizacji 
zakupiono ekran kinowy 

i system oświetlenia, 
wdrożono system 

internetowej rezerwacji  
i sprzedaży biletów

R E K L A M A
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warszawa+ 
coraz bliżej
\\\ PiastÓw

Piastów będzie dopłacał  
do biletów długookresowych 
ZtM w ofercie warszawa+. 
Zgodę na zawarcie 
porozumienia muszą wyrazić 
jeszcze radni. 

w numerze 5 „Przeglądu Regio-
nalnego” informowaliśmy, że 

Piastów przystąpi do programu war-
szawa+. Miasto wykonało kolejny krok 
w stronę zawarcia porozumienia z 
Zarządem transportu Miejskiego. naj-
pierw jednak zgodę musi wyrazić Rada 
Miejska. Burmistrz Grzegorz Szuplew-
ski wystąpił z prośbą do radnych, a ci 
pochylą się nad tą kwestią 23 paździer-
nika, czyli... już po wyborach samorzą-
dowych. 

Piastów chce włączyć się do pro-
gramu warszawa+ zgodnie z trzecim 
wariantem dopłat. Zakłada on, że do 
biletu 30-dniowego imiennego, obowią-
zującego w 1 i 2 strefie, miasto dopłaci 
odpowiednio 60 zł (normalny) i 30 zł 

(ulgowy), zaś do 90-dniowego 130 zł 
i 65 zł. w 2 strefie za bilet 30-dniowy 
mieszkańcy zapłacą o 40 zł (normalny) 
i 20 zł (ulgowy) mniej, zaś w przypad-
ku 90-dniowego – odpowiednio 70 zł 
i 35 zł.

Mieszkańcy Piastowa negatywnie 
oceniali opieszałość władz Piastowa 
w kwestii przystąpienia do programu 
warszawa+. Zwłaszcza, że na dopłaty 

do biletów zdecydowały się sąsiednie 
samorządy m.in. Pruszków, nadarzyn 
czy Raszyn. Piastowski urząd tłumaczy, 
że było to podyktowane faktem dopłat 
jedynie do biletów długookresowych. 
Miasto toczyło rozmowy z ZtM na te-
mat darmowej komunikacji, ale bez-
skutecznie. Stanowisko przewoźnika 
było negatywne. Piastów chciał również 
wejść do 1 strefy biletowej, jednak spra-
wa zakończyła się fiaskiem. 

Ostatecznie burmistrz wystosował 
do Rady Miejskiej prośbę o wyrażenie 
zgody na przystąpienie do programu 
warszawa+. Jeśli decyzja radnych bę-
dzie pozytywna, mieszkańcy mogą li-
czyć na niemałe oszczędności.

Artur Szpuda

Zgodę na zawarcie 
porozumienia z ZtM  

na najbliższej sesji muszą 
wyrazić radni Piastowa

\\\ MilanÓweK

Miejska Biblioteka Publiczna  
w Milanówku realizuje swój 
nowy projekt „nocowanki  
w Bibliotece” kierowany  
do dzieci w wieku 8-12 lat. 
Jest to cykl czterech spotkań, 
podczas których dla dzieci 
przygotowane jest całe 
mnóstwo atrakcyjnych zajęć.   

P rojekt jest nietypowy głównie z 
uwagi na porę: dzieci uczestni- 

czą w zajęciach w godzinach od 20.00 
do 8.00 rano. Każde z nocnych spot- 
kań ma swój motyw przewodni. Pierw-
sze spotkanie odbyło się w piątek  
22 września od hasłem „Piraci”, mo- 
tywem drugiego spotkania 13 paź- 
dziernika był „Szalony chemik”, ko- 

lejne odbędą się 17 listopada: „Super-
bohaterowie” oraz 15 grudnia: „Magia 
Świąt”.

w programie każdego spotkania 
jest wiele atrakcji – wspólne czytanie, 
zabawy, animacje, projekcja filmu. Jest 
oczywiście czas na wspólne posiłki i 
odrobinę snu, choć mimo zmęczenia, 
dzieci nie bardzo mają ochotę tracić czas 
na spanie.

Odwiedziliśmy dzieci podczas dru-
giego ze spotkań, które przebiegało 
pod hasłem „Szalony chemik”. Ubrane 
w fartuchy i okulary dzieci wykonywa-
ły efektowne, lecz bezpieczne ekspery-
menty chemiczne – chemiczny wulkan 
i jojo, gasiły świeczkę bez dotykania jej, 
malowały lodem i tworzyły pływające 
rysunki. Przy wykonywaniu tych eks-
perymentów było mnóstwo doskonałej 
zabawy. animatorką zajęć była Karolina 
walter.

w każdym ze spotkań bierze udział 
20 dzieci. Zawsze jest komplet chętnych, 
natomiast rodzice chcieliby, aby miejsc 
było więcej. niestety biblioteka nie jest 
z gumy.

Projekt ten nie jest jedynym pomy-
słem biblioteki na atrakcyjne zagospo-
darowanie wolnego czasu dzieciom i 
młodzieży. Równolegle z „nocowanka-
mi” realizowane są tegoroczne spot-
kania w ramach „akademii talentów”, 
które zyskały już sobie znakomitą opi-
nię i również cieszą się ogromnym zain-
teresowaniem.

„nocowanki” są częścią projektu 
„czytamy dzień i w nocy przy biblio-
tekarzy pomocy”, na którego realizację 
Biblioteka otrzymała dofinansowanie 
ze środków Ministerstwa Kultury i dzie-
dzictwa narodowego w ramach mini-
sterialnego programu „Partnerstwo dla 
książki”.                    Marek Zdrzyłowski

Nocowanki w Bibliotece

Szalonym chemikom udało się wywołać erupcję chemicznego wulkanu

Chwila Nieuwagi wystąpiła ze świetnym koncertem na zakończenie festiwalu 
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

w dniach 5-13 października 
w Grodzisku Mazowieckim 
odbywały się koncerty IV edycji 
Międzynarodowego Festiwalu 
Muzyki Folkowej Grodzisk Folk 
Fest, organizowanego przez 
akademię Profil.   

I nauguracyjne koncerty odbywały 
się w sali widowiskowej centrum 

Kultury. Jako pierwszy zagrał rodzin-
ny duet Jorgos i antonis Skolias, którzy 
zaprezentowali repertuar z płyty Ko-
los. Muzycy czerpią inspiracje z muzyki 
folkowej i tradycyjnej muzyki greckiej, 
wplatając elementy improwizacji. wy-
bitny wokalista i bardzo utalentowany 
perkusista tworzą niezwykły duet.

woody Sez to nowojorski kwartet 
muzyków pełnych emocji, radości i po-
zytywnej energii, które od pierwszych 
dźwięków udzielają się publiczności. 
występ tych utalentowanych artystów 
to nie tylko koncert, to spektakl.

12 października koncerty festiwa-
lowe odbywały się w Poczekalni PKP. 
tego dnia wystąpił kurpiowski męski 

kwartet carniacy. Muzycy śpiewali 
tradycyjne pieśni kurpiowskie, ale też 
zabawiali kurpiowskimi dykteryjka-
mi, a ponieważ kurpiowska gwara nie 
odbiega bardzo od języka potocznego, 
publiczność żywo reagowała na zabaw-
ne historyjki.

tego dnia z nadprogramowym kon-
certem wystąpił hiszpański dziecięcy 
chór Fusió, wykonując kilka bardzo cie-
kawie zaaranżowanych utworów.

na zakończenie z żywiołowym kon-
certem wystąpiła Orkiestra taneczna 
Bonanza, która wykonuje polki, walce, 
oberki, fokstroty – tradycyjne utwory 
grane na podmiejskich zabawach od lat 

30-tych do 60-tych. Koncert Bonanzy 
połączony był z potańcówką.

Ostatniego dnia koncerty odbywały 
się w nowo otwartej Mediatece. Koncert 
rozpoczął tanecznymi rytmami opar-
tymi na tradycyjnej muzyce Górnego 
Śląska zespół Rube Świnye. Ponownie 
wystąpił też hiszpański dziecięcy chór 
Fusió.

na zakończenie Grodzisk Folk Fest 
wystąpił zespół chwila nieuwagi. Ze-
spół pochodzi z Rybnika i czerpie peł-

nymi garściami z... chyba wszystkiego 
co się da. Z folkloru Górnego Śląska, pio-
senki poetyckiej, ballad, jazzu, a podczas 
koncertu usłyszeliśmy utwory z płyty 
Morawska Brama, na której znalazły się 
piosenki Jaromira nohavicy.

Zespół chwila nieuwagi okazał się 
znakomitym wyborem na zakończenie 
grodziskiego festiwalu.

Tekst i zdjęcia Marek Zdrzyłowski

Grodzisk Folk Fest

Piastów chce włączyć się do programu Warszawa+ zgodnie z trzecim  
wariantem dopłat

Kwartet Carniacy podczas koncertu 
w Poczekalni PKP 

Bardzo dobrze przyjęty hiszpański Dziecięcy Chór Fusió wystąpił podczas  
festiwalu dwukrotnie
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Bogoria Grodzisk Mazowiecki 
sprawiła ogromną 
niespodziankę. w 2. kolejce ligi 
Mistrzów w tenisie stołowym 
zespół tomasza Redzimskiego 
rozłożył na łopatki Fc 
Saarbrucken tt 3:0.    

t akiego scenariusza nie spodziewali 
się najwięksi optymiści. wiadomo 

było, że grodziszczanie podejmą walkę z 
drużyną z niemiec. wygrana w hali przy 
ul. westfala jest ogromnym sukcesem 
Bogorii.

Spotkanie otworzył Panagiotis 
Gionis. Grek zaprezentował się pewnie 
w starciu z darko Jorgiciem, który był 
lepszy od zawodnika Bogorii jedynie w 
drugim secie. Gionis wygrał całe spot-
kanie 3:1, a po nim do stołu wyszedł 
Marek Badowski. Polak miał niezwykle 
trudnego rywala w postaci pięciokrot-
nego mistrza Europy Patricka Franzi-
ski. Spotkanie lepiej zaczął zawodnik 
Saarbrucken, który pierwszą partię 
wygrał do 7. Badowski nie zamierzał 
ustępować i zawzięcie walczył o swoje. 

Polak prowadził 2:1, jednak Franziska 
doprowadził do tie-breaka. w piątej 
partii rządził zawodnik Bogorii, który 
postawił Saarbrucken pod ścianą i spra-
wił wielką niespodziankę.

dzieła dopełnił Pavel Sirucek. 
Pierwszy set starcia z cheng-ting liao 
był zacięty, jednak zakończył się po 
myśli rywala – 9:11. w kolejnym lepszy 
okazał się czech – 11:4. dwie następne 
partie również dla Sirucka, który pre-
zentował się pewnie i przypieczętował 
wygraną Bogorii.

Radość w ekipie z Grodziska, która 
wygrała drugie spotkanie w lidze Mi-
strzów i jest liderem grupy c. Kolejny 
mecz Bogoria zagra 30 listopada u sie-
bie z Roskilde Bordtennis BtK61. 

Po emocjach związanych z ligą 
Mistrzów, grodziszczan czekała rywa- 
lizacja na krajowym podwórku. w 4.  
kolejce lOttO Superligi Bogoria pew-
nie pokonała KS dekorglass działdowo 
3:0.

Artur Szpuda

\\\ RasZyn

Kolejny sukces w karierze 
Igi Świątek. 17-letnia 
tenisistka zdobyła złoty 
medal młodzieżowych igrzysk 
olimpijskich w grze deblowej. 
Polka występowała w parze  
ze Słowenką Kają Juvan.    

P ochodząca z Raszyna zawodniczka 
już udowodniła swoją klasę. wiel-

ka nadzieja polskiego tenisa odnosi suk-
ces za sukcesem. w tym roku Świątek 
triumfowała w juniorskim wimbledo-
nie, wygrała również juniorski French 
Open w grze podwójnej. Kolejnym wy-
zwaniem dla 17-latki były młodzieżowe 
igrzyska olimpijskie w Buenos aires.

Rywalizację w grze pojedynczej 
Świątek zakończyła na ćwierćfinale. 
Polka przegrała z Francuzką clarą Burel 
4:6, 2:6, choć wcześniej już z nią wygry-
wała. co istotne, Świątek walczyła nie 

tylko z rywalką, ale i z kłopotami zdro-
wotnymi. Polka zmagała się z zatruciem 
pokarmowym i zmuszona była zrezyg-
nować z występu w drugiej rundzie 
miksta w parze z danielem Michalskim. 
lekarze ocenili, że Świątek jest w stanie 
zregenerować się, żeby zaprezentować 
się w finale debla.

w starciu o złoto młodzieżowych 
igrzysk olimpijskich Iga Świątek i Kaja 
Juvan rywalizowały z yuki naito i naho 
Sato. Mecz lepiej rozpoczęły Japonki, 
które pierwszą partię wygrały po tie-
-breaku. drugi set był również zacięty, 
jednak przełomem okazała się kontu-
zja Juvan. Interwencja lekarska, kilka 

minut przerwy i powrót do gry. Polsko-
-słoweński duet przystąpił do ataku, a 
Japonki były nieco rozstrojone. Świą-
tek i Juvan wygrały 7:5, a w tie-breaku 
triumfowały 10:4. Polka zapisała na 
swoim koncie kolejny sukces. Świątek 
pokazała charakter w Buenos aires. 
Zmagała się z kłopotami zdrowotnymi, 
ale walczyła do końca i ponownie zna-
lazła się na szczycie.

Artur Szpuda

wielki triumf Bogorii

Świątek młodzieżową 
mistrzynią olimpijską

Marek Badowski zaliczył fantastyczny występ w starciu z  FC Saarbrucken TT

Iga Świątek

 Znicz zremisował szósty mecz w sezonie

Szczęśliwa mistrzyni Polski
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lekarze ocenili,  
że Świątek jest w stanie 
zregenerować się, żeby 

zaprezentować się w 
finale debla

\\\ PRUsZKÓw

w 14. kolejce II ligi piłki nożnej 
Znicz Pruszków zremisował na 
wyjeździe z Górnikiem Łęczna 
2:2. Żółto-czerwoni są na 6. 
miejscu w tabeli.   

S potkanie zaczęło się od ataków go-
spodarzy, którzy próbowali poko-

nać Piotra Misztala. na listę strzelców 
chcieli się wpisać Patryk Sysz i dawid 
dzięgielewski, ale bez efektu. Piłkarze 
Znicza nie pozostawali bierni i pokazali, 

że nie przyjechali do Łęcznej w celach 
turystycznych. niewiele brakowało, aby 
dariusz Zjawiński umieścił piłkę w siat-
ce, jednak ta uderzyła w słupek.

do przerwy było 0:0, jednak druga 
części gry obfitowała w bramki. wynik 
otworzył Marcin Bochenek i Górnik 
musiał ruszyć do odrabiania strat. w 
54. minucie z dystansu przymierzył 
Szysz, a piłka wylądowała w okienku. 
na murawie było ciekawie, drużyny 
postawiły na ofensywę. w 66. minucie 
krok w stronę zwycięstwa zrobił Znicz 
za sprawą tarnowskiego. Plany żółto-
-czerwonym pokrzyżował wojciechow-
ski, który doprowadził do remisu. Była 
71. minuta, ale do końca meczu więcej 
bramek nie padło.

dla Znicza to szósty remis w sezo-
nie, a czwarty na wyjeździe. Pruszkow-
ska drużyna zgromadziła 21 punktów i 
do lidera, widzewa Łódź, traci 12 oczek.

Artur Szpuda

\\\ PRUsZKÓw

Mistrzostwa Polski  
w kolarstwie torowym  
w Pruszkowie były udane 
dla Urszuli Łoś. Zawodniczka 
pobiła rekord w sprincie  
i zdobyła łącznie cztery medale, 
w tym trzy złote.

P ochodząca z Pruszkowa kolarka za-
prezentowała mistrzowską formę. 

Urszula Łoś poprawiła czteroletni re-
kord Katarzyny Kirschenstien (11,248) 
w sprincie na 200 metrów ze startu lot-
nego. Kolarka zanotowała 11,093. do 
tego dołożyła kilka medali.

Od początku mistrzostw Polski Łoś 
narzuciła rywalkom wysokie tempo. 
Przeciwniczki musiały oglądać jej plecy, 
a ona sięgała po kolejne medale. Prusz-
kowianka okazała się najlepsza w sprin-

cie, wyprzedzając Marlenę Karwacką i 
Julitę Jagodzińską. Również w keirinie 
sięgnęła po złoto. Ponownie jej plecy 
musiała oglądać Karwacka, która była 
druga. trzecie złoto Łoś dołożyła na 500 
metrów ze startu zatrzymanego. Srebro 
zaś zdobyła w sprincie drużynowym, ja-
dąc w parze z Katarzyną Kirschenstein.

Śmiało można mówić o sukcesie 
zawodniczki. Jednak wiadomo, że ape-
tyt rośnie w miarę jedzenia. tak jest w 
tym przypadku. – Moim głównym celem 
nie były mistrzostwa Polski. Za parę dni 
wyjeżdżamy na pierwszy Puchar Świa-
ta, na którym zaczniemy kwalifikacje 
olimpijskie. Moim celem będzie zdoby-
cie jak najlepszych lokat, które przełożą 
się na punktację do rankingu Igrzysk 
Olimpijskich w tokio. Sezon dopiero się 
zaczyna – mówi nam Urszula Łoś.

Artur Szpuda

Remis 
w Łęcznej

Rekord i 4 medale
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OGŁOSZENIA
REKRUTACYJNE
786 202 066

OFERTY PRACY
O g Ł O s z e n i e

O g Ł O s z e n i e

K olejna reforma edukacji zmusza 
młodych ludzi do podjęcia decyzji 

o wyborze swojej ścieżki zawodowej już 
w wieku 14-15 lat. Obecni ósmoklasiści 
za chwilę będą musieli zdecydować, do 
jakich szkół średnich chcą aplikować. 
ten wybór w dużej mierze zawęża 
możliwości wyboru kolejnych etapów 
kształcenia. choć nadal w Polsce zna-
komita większość uczniów wybiera 
licea ogólnokształcące, od wielu lat są 
one mocno sprofilowane. Oznacza to, 
że wybierając np. profil matematyczno-
-informatyczny mamy skromne szanse 
startować na medycynę. dlaczego? Bo 
kierunki medyczne przy rekrutacji bę-
dą oczekiwać od abiturientów matury 
na poziomie rozszerzonym z biologii 
i chemii. tymczasem na profilu mat-
-info przedmioty te będą traktowane 
jako kształcenie uzupełniające i ogra-
niczą się do podstawowych informacji. 
Oczywiście można przygotowywać się 
prywatnie i maturę zdać z dowolnie 
wybranych przedmiotów. Pamiętajmy 
jednak, że część przedmiotów jest obo-
wiązkowa, dlatego dokładając sobie do-

datkowe, zwiększamy sobie obciążenie, 
również finansowe, jeśli będziemy mu-
sieli skorzystać z korepetycji. 

Mając 15 lat trudno realnie ocenić 
swoje szanse na pracę w wymarzonym 
zawodzie. Zwłaszcza, że od rozpoczę-
cia szkoły średniej do ukończenia stu-
diów minie blisko 10 lat. tymczasem 
dzisiejsze zapotrzebowanie rynku na 
pracowników w określonym zawodzie 
może zostać do tego czasu zaspokojone. 
dlatego dziś coraz częściej mówi się o 
kształtowaniu raczej pewnych uniwer-

salnych kompetencji niż wąskie specjali-
zowanie. w ten sposób młody człowiek, 
który za klika lat wejdzie na rynek pracy, 
będzie elastyczny i gotowy do podjęcia 
pracy niekoniecznie idealnie odpowia-
dającej wykształceniu. na pewno warto 
przemyśleć swoją decyzję i postawić na 
wybór takiego kierunku, który nie tylko 
będzie ciekawy, ale zwiększy szansę na 
przyszłe zatrudnienie. Młodzi ludzie na 
pewno potrzebują więc pomocy rodzi-
ców przy podejmowaniu tak ważnej 
decyzji.                                                       Red.

Dzisiejsze decyzje, jutrzejszy zawód
Szybko zmieniający się świat, a co za tym idzie rynek pracy, nie ułatwia podejmowania decyzji  
o wyborze ścieżki kształcenia. 
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DaM PRaCĘ 

Pomoc kucharza,  
panią na zmywak.  

Konstancin, Piaseczno.  
Tel-515 308 886 

Pracownika do pracy fizycznej  
w skupie złomu w Baniosze  
tel. 514 310 146

Mechanika/elektromechanika  
i blacharza samochodowego.  

Umowa o pracę, dobre zarobki  
tel. 519 376 670  

Tapicera oraz szlifierza, Pruszków, 
 tel. 601 266 669

Pani do gotowania. Tel-607 034 382 

Praca dla kierowcy aut dostawczych  
8 epal kat. B. Jazda po Warszawie.  
tel-535 170 170

Pracownik na stacji paliw w Tarczynie 
605276594

BABIK SKP praca na myjni  
automatycznej. Nie wymagane  
doświadczenie ale zaangażowanie  
oraz umiejętność obsługi klienta.  
Sękocin Nowy lub Wilanów.  
Tel 662021324 

Pilnie zatrudnię Opiekunkę/Pomoc  
nauczyciela do żłobka/przedszkola  
w Łazach koło Magdalenki 
504-022-284, 506-12-52-82  
CV przedszkolefantazja@interia.pl

BABIK TRANSPORT - zatrudnimy  
kierowców C+E na trasy  
międzynarodowe pL - eu-pL  
tel. 0 600 065 813

Opiekunka Seniorów w Niemczech. 
Kurs niemieckiego w Warszawie 
bez kosztów od 23.10. Po kursie  
gwarantowane oferty pracy.  
zadzwoń - tel. 506 289 039,  
501 356 229, Promedica24  

Manicurzystka do Salonu  
w Konstancinie tel. 606 817 356

Firma handlowa Uni-Pack  
z Piaseczna poszukuje pracownika  
na stanowisko magazynier.  
Zarobki 3 tys. zł. brutto plus  
comiesięczna premia.  
CV prosimy przesyłać na adres:  
rekrutacja@unipack.com.pl

Zatrudnię pracowników  
do masarni i do przyuczenia,  
tel. 606 259 458

Poszukuję pracownika do montażu 
schodów, drzwi, podłóg, prawo jazdy 
B, umowa o pracę, Piaseczno,  
tel. 504 198 844, 22 737 23 32

sZUKaM PRaCy 

Szukam pracy jako pomoc domowa, 
sprzątanie domów, po remoncie  
tel. 536 471 779

UsŁUgi 

Wycena nieruchomości, rzeczoznawca 
majątkowy Jakub Lewandowski  

tel. 608 125 241 

sala weselna biały dworek  
w prażmowie posiada 
jeszcze wolne terminy  
- rozsądna cena tel. 722 202 966  
irmina.zs@wp.pl

Domy jednorodzinne, projekty  
typowe, pozwolenie na budowę 
kompleksowo-www.adaptujdom.com, 
biuro@adaptujdom.com.  
Tel: 608 832 789

Grabienie liści, dmuchanie systemów 
nawadniania, okrywanie roślin,  
opryski, tel. 536 406 188

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  
TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel-502 093 588, 22 756 57 63 

Kominki- montaż, serwis, rozbudowa, 
lifting. 730 398 169

Przeprowadzki, koszenie, uprzątanie 
posesji. 505 591 721

Pranie-Czyszczenie dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej 
508 65 20 30

Wycinki drzew z podnośnika koszowe-
go tel. 518 745 782

Wycinki drzew wszystkimi metodami 
tel. 509 518 836

Sprzątanie i opieka nad grobami.  
Tel. 501 243 856 

Oczyszczanie działek, ogrodnicze  
519 874 891

Tłumaczenia tel. 227116426 
607685074 

TYNKI TRADYCYJNE, GIPSOWE  
604 415 352

WYCINKA DRZEW TEL 518 745 782

Tynki wewnętrzne tel. 533-125-444

Glazura, gres, spieki 601 21 94 82

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352

Studnie tel. 601 231 836

Anteny, serwis, montaż, gwarancja,  
tel. 537 777 181

sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew.  
żaluzje, plisy, moskitiery.  
Parapety wew. i zew. 22 717 71 00, 
601 623 480, 603 310 223 

Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia, 
tel. 501 299 360 

Docieplanie budynków szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana 
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480 

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Remonty, budowlane, ogrodzenia, 
tel. 513 137 581 

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Okna, sprzedaż, montaż - ceny  
producenta. Tel-603 310 223

Dachy pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605

Dachy papą termozgrzewalną,  
tel. 502 473 605

Cyklinowanie, tel. 787 726 963

KUPiĘ 

Antyczne meble, obrazy, srebra, 
platery, odznaczenia, szable, książki, 
pocztówki, tel. 504 017 418

SPRZEDAM 

Miód z własnej pasieki  
tel. 501 51 66 52

Sosna opałowa, tel. 602 77 03 61 

Sosna opałowa, tel. 791 394 791

duża buda dla psa tel. 698 304 506

aUtO-MOtO KUPiĘ

ODKUPIMY Twoje auto szybko  
i uczciwie. Tel-513 323 123

Skup Aut, wszystkie marki.  
Gotówka od ręki. tel. 510 210 692

Skup aut najwyższe ceny  
503 901 642

Skup aut i motocykli,  
tel. 515 961 813

Skup aut 2002-2018r. 505 530 300

Auto skup tel. 516 799 009 

AUTO-MOTO SPRZEDAM

SPRZEDAM PILNIE PRZYCZEPĘ KEMP. 
HOBBY 610, TEL.504212754  

nieRUCHOMOŚCi wynaJeM

MELDUNEK, PESEL, UMOWA - OK!  
224 999 888

Para (300+/os) 1-os (480+)  
577 88 69 88 

nieRUCHOMOŚCi sPRZeDaM 

Sprzedam 2-pokojowe mieszkanie  
w Górze Kalwarii 504 012 094

Działka budowlana 1000m2, Konary. 
tel-603 858 947

Działka 2000m2 Zalesie Dolne  
tel. 603 858 865

Nieruchomości powiat piaseczyński 
www.luksus.com.pl 22 7502023

działka budowlana w pruszkowie  
- 585m przy ul. Żbikowskiej/ 
przy potoku (180.000,00 zł)  

o atrakcyjnym kształcie (prostokąt 
29,5m x 20m) i lokalizacji.  
Cicha okolica zabudowy  

jednorodzinnej i terenów zielonych 
w bliskości zjazdu z autostrady a2  
do warszawy. istnieje możliwość 

sprzedaży razem z działkami  
sąsiadującymi (łącznie  

aż do 2.340m).  
Telefon 601 532 534 

Działki budowlane 800 - 1200 m2 
Prażmów, tel. 602 77 03 61 

Działki rekreacyjno-budowlane leśne 
Prażmów, tel. 602 77 03 61 

naUKa 

Matematyka tel. 664 438 144

pomoc w przezwyciężaniu trudności  
w uczeniu się (koncentracja uwagi, tech-
niki szkolne, pamięć itp.). pomoc w odra-
bianiu lekcji. Dyplomowany terapeuta.  
z dojazdem do domu państwa dzie-
cka - Piaseczno i okolice. Zapraszam 
 do kontaktu 509685111

ZDROWIE 

Leczenie pijawkami Runów  
ul. Solidarności 49 tel. 516 172 275

Finanse 

Szybka pożyczka bez BIK i zbędnych 
formalności. Dzwoń 690-016-555

Antykomornik.690-016-555  

OGŁOSZENIA

\\\  OgŁOsZenia DROBne

WWW.PRZEGLADREGIONALNY.PL PRZEGLAD REGIONALNY

O g Ł O s z e n i e

O g Ł O s z e n i e / r e K L a m a 
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